
17 

Waarom ben je lid van de NVVE?

‘Ik heb de NVVE leren kennen door mijn 

stage bij de Levenseindekliniek, in het laat-

ste jaar van mijn studie hotelmanagement. 

Zo’n startende organisatie is interessant 

en uniek, een Levenseindekliniek bestaat 

alleen in Nederland.’

Wat deed je tijdens je stage?

‘De locatie was er al toen ik kwam. We 

moesten bedenken hoe de kamers eruit 

zouden gaan zien, hoe we de mensen gin-

gen ontvangen. Dat zijn echt zaken die bij 

mijn studie passen. Al snel bleek dat men-

sen thuis wilden sterven en dat opname in 

de Levenseindekliniek minder nodig was 

dan we aanvankelijk dachten. Er ontstond 

een enorme vraag en het oprichten van mo-

biele teams had prioriteit. Toen heb ik de 

projectmanager ondersteund, geholpen met 

het voorbereiden van vergaderingen, dat 

soort dingen. De telefoonteams en het ma-

nagement zitten nu in het gebouw. Uiteinde-

lijk is het wel de bedoeling dat er kamers 

komen om in te kunnen sterven.’

Je bent uitvaartassistent, hoe kwam je in 

dat werk terecht?

‘Het is een bijbaan naast mijn studie. Ik be-

dacht me toen ik hotelmanagement ging 

studeren, dat het zowel in een hotel als in 

de uitvaartbranche om gastvrijheid draait. 

In een begrafenisonderneming worden hoge 

eisen gesteld aan het gastheerschap: er 

mag niks misgaan. Een uitvaart kun je niet 

even overdoen. Je moet mensen ook op 

een goede manier benaderen, door met ze 

mee te leven en ze zo veel mogelijk zorgen 

uit handen te nemen.’

Wat doe je bij de uitvaartonderneming?

‘Ik werk in het weekend en doe nachtdien-

sten. Als er ’s nachts iemand overlijdt, dan 

ga ik ernaartoe en geef ik hem de laatste 

verzorging. Ik doe ook de condoleance-      

bezoeken op de middag voor de uitvaart. 

Dan ligt de overledene opgebaard en kun-

nen mensen afscheid nemen.’

Hoe kwam je op het idee om bij een be-

grafenisonderneming te gaan werken? 

‘Toen ik zeven was, overleed mijn opa en 

toen zag ik op de dag van de uitvaart die 

man met die hoge hoed. Hij deed ’m even 

af, knikte naar de rouwwagen en deed ’m 

weer op. Dat vond ik mooi, dat wilde ik ook. 

Later, na gesprekken met mensen in de 

uitvaartbranche, begreep ik dat je een 

uitvaart zo kan organiseren dat men-

sen er jarenlang een mooie herinne-

ring aan hebben.’

Heb je wel eens met euthanasie 

te maken?

‘Nee, dat heb ik nooit meege-

maakt. Ik ben liberaal en ik vind 

dat mensen keuzevrijheid moe-

ten hebben, ook als ze dood-

gaan. Zo ben ik bij deze onder-

werpen betrokken geraakt. Ik 

ben ook lid van de politieke 

werkgroep van de NVVE.’

Waarom vind je die keuze-

vrijheid belangrijk? 

‘Ik hoop dat de laatstewilpil 

er komt. Gezonde mensen die 

dood willen, hebben nu geen 

mogelijkheid om dat op een 

fatsoenlijke manier te doen. 

Een arts werkt er niet aan mee. 

Iedereen moet de mogelijkheid 

hebben om zijn eigen keuzes te 

maken, en daar is zo’n pil voor no-

dig. Het zou fijn zijn voor al die mensen 

die hem nodig hebben, als die er 

komt.’

‘Een uitvaart kun je 

niet even overdoen’
     

        

door Inge Klijn
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